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BRMG.KZR-XI.0012.7.2021 
 

 
PROTOKÓŁ Nr 39-1/2022 

 

z posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska w VIII 
Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 25 stycznia 2022 roku (wtorek), 
rozpoczęte o godz. 16:00 - zdalne w aplikacji Microsoft TEAMS. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła Radna Anna Golędzinowska – Przewodnicząca Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
Powitała gości na pierwszym w tym roku posiedzeniu Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Rady Miasta Gdańska. Zaraz sprawdzę quorum. Informacyjnie na wszelki wypadek 
przypominam, że spotkanie jest nagrywane w celu zaprotokołowania. Biorąc udział w 
spotkaniu tym samym wyrażają państwo zgodę na utrwalanie państwa głosu i wizerunku, 
jeżeli zdecydujecie się włączyć kamerkę. Tyle tytułem formalności. Przechodzimy do 
sprawdzania quorum. 
 
Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Początek obrad   

1. Golędzinowska Anna Przewodnicząca Obecna 
2. Jaroszewicz Waldemar Wiceprzewodniczący Obecny 
3. Błaszczyk Kamila Członek Komisji Obecna 
4. Czerniewska Katarzyna Członek Komisji Obecna 
5. Majewski Przemysław  Członek Komisji Obecny 
6. Skarbek Mateusz Członek Komisji Obecny 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych stanowisk.  
Listy obecności członków Komisji stanowią załącznik nr 1, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Stwierdzam quorum i otwieram 39 posiedzenie Komisji. W tym momencie 
przechodzimy do zatwierdzenia porządku obrad.  
 
Szanowni państwo. W regulaminowym terminie tak naprawdę nie otrzymaliśmy 
żadnego projektu uchwały na najbliższą sesję. Porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Natomiast rozumiem, że ten stan się zmienił. Rozumiem, że Pani 
Skarbnik wnosi Druk Nr 1170 dotyczący Wieloletniej Prognozy Finansowej. Natomiast 
też mamy Druki Nr 1172 i 1173 z Wydziału Gospodarki Komunalnej, natomiast nie 
widzę osoby, która miałaby to referować. Pytanie do pani sekretarz, czy ktoś z 
Wydziału Gospodarki Komunalnej będzie? 
 
Elżbieta Wajs-Deyck – Biuro Rady Miasta Gdańska – Starszy Inspektor 
Potwierdziła pani dyrektor Olga Goitowska. 
 

Pani Olga Goitowska- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jestem obecna. 
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Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Cieszymy się, że pani dyrektor jest i rozumiem, że druki Nr 1172 i Nr 1173 wnoszą 
państwo o procedowanie na posiedzeniu Komisji? 
 

Pani Olga Goitowska- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Szanowni państwo. Ogromna prośba, mam świadomość, że czasami są to kwestie 
losowe, że są to długotrwałe uzgodnienia, natomiast prośba, żeby jednak starać się 
wnosić te wnioski. My sporadycznie zmieniamy termin posiedzenia Komisji. Zawsze 
prawie, poza sytuacjami nagłymi przed sesją wymagającymi tutaj głosowania 
spotykamy się we wtorki i prośba taka, żeby jednak starać się przygotowywać druki, 
żeby one wpływały w regulaminowym terminie, bo przyznam, że miałam pokusę, 
żeby przenieść posiedzenie naszej Komisji, właśnie ze względu na krótki program 
zaraz przed sesją, no tryb zdalny powoduje, że państwo radni nie muszą  nadrabiać 
trasy, w związku z tym uznałam, że już nie będę zmieniać tego terminu, ale mogłoby 
się okazać, że tak naprawdę nie mamy czasu omówić tych druków. Tak, że ogromna 
prośba, żeby postarać się troszeczkę szybciej je przesyłać. 
 

Pani Olga Goitowska- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Trochę powiem w swojej obronie. Oczywiście my dokładamy wszelkich wysiłków do 
tego, żeby rzeczywiście dochować tego terminu. Tutaj naprawdę zaważyła kwestia 
wożenia korespondencji pomiędzy nami a Panią Prezydent i po prostu dzień 
opóźnienia i rzeczywiście projekty zostały złożone z opóźnieniem. Rzeczywiście taka 
sytuacja miała miejsce, natomiast nie doliczyliśmy tego czasu na transport.  
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Rozumiem. Ogromna prośba, żeby jednak na przyszłość to troszeczkę przyspieszyć.  
W związku z tym proponuję, żebyśmy przegłosowali wniesienie projektów uchwał 
pod obrady Komisji: 
 
 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk nr 1170.  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 
Głosowanie za wprowadzeniem druku Nr 1170 pod obrady Komisji: 

Lp. Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się”

1.  Golędzinowska Anna Za X X 
2.  Jaroszewicz Waldemar Za X X 
3.  Błaszczyk Kamila Za X X 
4.  Czerniewska Katarzyna Za X X 
5.  Skarbek Mateusz  Za X X 
6.  Majewski Przemysław Za X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 
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 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę 
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Gdańska – Druk nr 1172.  

Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
 
Głosowanie za wprowadzeniem druku Nr 1172 pod obrady Komisji: 

Lp. Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się”

1. Golędzinowska Anna Za X X 
2. Jaroszewicz Waldemar Za X X 
3. Błaszczyk Kamila Za X X 
4. Czerniewska Katarzyna Za X X 
5. Skarbek Mateusz  Za X X 
6. Majewski Przemysław Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – Druk nr 1173. 

Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
 
Głosowanie za wprowadzeniem druku Nr 1173 pod obrady Komisji: 

Lp. Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się”

1. Golędzinowska Anna Za X X 
2. Jaroszewicz Waldemar Za X X 
3. Błaszczyk Kamila Za X X 
4. Czerniewska Katarzyna Za X X 
5. Skarbek Mateusz  Za X X 
6. Majewski Przemysław Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 

W zawiązku z pozytywnym głosowaniem przez państwa wniesienia wszystkich trzech 
druków proponuję przyjęcie porządku obrad, w którym po prostu kolejno druk nr 
1170 będzie pozycją Nr 1, druk nr 1172 pozycją Nr 2, druk Nr 1173 pozycją 3, a kolejne 
punkty ulegną odpowiednio przesunięciu. 
 
Czy z państwa strony są być może jakieś zastrzeżenia albo inne komentarze do 
przedstawionego porządku obrad?  Nie było zastrzeżeń, więc poddała pod 
głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad: 
 
1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk nr 1170.  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
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2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – 
Druk nr 1172.  

Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – Druk nr 1173. 

Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 
Przedstawia: Anna Golędzinowska - Przewodnicząca Komisji 
 
5. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2022 rok. 
Przedstawia: Anna Golędzinowska - Przewodnicząca Komisji 

 
6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad: 
 

Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się”

Golędzinowska Anna Za X X 
Jaroszewicz Waldemar Za X X 
Błaszczyk Kamila Za X X 
Czerniewska Katarzyna Za X X 
Skarbek Mateusz  Za X X 
Majewski Przemysław Za X X 
Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Komisja porządek obrad przyjęła - 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska po 
Bardzo dziękuję. Po wypełnieniu kwestii formalnych bardzo proszę pani skarbnik o 
zreferowanie druku nr 1170. 
 

PUNKT – 1. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gdańska – Druk Nr 1170. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 27 
stycznia 2021 r. – sprawa BRMG.0006.15.2022. 
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dzień dobry.  
Bardzo dziękuję za wprowadzenie tego druku pod obrady. Też się przyznaję do tego, 
że wpłynął po czasie. Na usprawiedliwienie mogę dodać to, że nie planowaliśmy 
takiej zmiany. W wyniku analizy uchwały i przygotowując upoważnienia dla 
kierowników jednostek organizacyjnych i dla Pani Prezydent zauważyliśmy, że w 
podstawowej treści uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej wkradł się błąd 
pisarski, bardzo istotny z naszego punktu widzenia. Limit upoważnienia dla Pani 
Prezydent do zaciągania wieloletnich zobowiązań w podstawowym druku uchwały 
został określony na kwotę 2 milionów złotych z intencją zapisu 2 miliardów złotych. 
To jest limit, który upoważnia i umożliwia nam zaciąganie zobowiązań wieloletnich, 
głównie na realizację przedsięwzięć inwestycyjnych. Na tej podstawie Pani Prezydent 
też upoważnia dyrektorów jednostek organizacyjnych. W kolejnym § uchwały też 
dodajemy zapis, który cofa na do 1 stycznia z datą obowiązywania tej uchwały, po to, 
żeby uniknąć ewentualnego naruszenia prawa, naruszenia dyscypliny finansów 
publicznych. I tu przepraszając jednocześnie podkreślamy, że to jest bardzo ważne i 
jednak istotne, żeby od 1 stycznia 2022 roku taka uchwała była prawidłowo 
sporządzona.  
Dziękuję. Bardzo proszę o pozytywną opinię. 
   
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo.  
Tutaj też trzeba przyznać, że też trochę brak czujności nas radnych, bo znając budżety 
jednostek, te 2 miliony powinno wzbudzić naszą czujność, a też żeśmy tego nie 
wychwycili.  
Czy państwo radni mają jakieś pytania do tego projektu, do tego punktu? Nie ma, 
więc przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gdańska – Druk Nr 1170. 
 
Głosowanie: 

Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

Golędzinowska Anna Za X X 
Jaroszewicz Waldemar Za X X 
Błaszczyk Kamila Za X X 
Czerniewska Katarzyna Za X X 
Skarbek Mateusz  Za X X 
Majewski Przemysław Za X X 
Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 
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Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Izabelę Kuś – 
Skarbnika Miasta Gdańska, Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w Druku nr 
1170 - bez poprawek. Opinia Nr 39-1/139/1/2022 
 

PUNKT – 2. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Gdańska – Druk nr 1172.  
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 27 
stycznia 2021 r. – sprawa BRMG.0006.17.2022. 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Bardzo dziękuję. Przechodzimy do druków wprowadzonych przez Wydział 
Gospodarki Komunalnej. Na początek druk nr 1172. Natomiast to są w pewien 
sposób zdaje się druki powiązane. Proszę pani dyrektor o wprowadzenie. 
 
Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pani Przewodnicząca, szanowni państwo. 
Jeżeli chodzi o druk nr 1172, czyli mówimy o Regulaminie utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Gdańska. Mamy tutaj jedną zasadniczą zmianę, która 
została wprowadzona poprzez ostatnią nowelizację ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach, czyli katalog elementów, które mogą zostać określone w 
regulaminie został poszerzony i otwarty. Jedną z rzeczy, o którą zabiegaliśmy tj. 
właśnie sposób zgłaszania lokalizacji miejsca gromadzenia odpadów. Udało się 
wprowadzić tą zmianę, wobec czego na przestrzeni poprzednich, że tak powiem 
poprzednich uchwał i funkcjonującego prawa w mieście Gdańsk, ponieważ nie 
mieliśmy delegacji do tego, żeby móc umieścić takie zasady w regulaminie 
umieściliśmy je w uchwale właśnie dotyczącej szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług. Stąd też otwarcie tej możliwości w regulaminie spowodowało, że 
przenosimy te wszystkie elementy, które już mają miejsce w naszych regulaminach, 
ale przepisujemy to do Regulaminu utrzymania czystości porządku, tym samym 
obowiązek zgłoszenia lokalizowania, gromadzenia miejsca odpadów staje się 
obligatoryjny, czyli już nie jest to fakultatywne, nie jest to na zasadzie dobrej woli 
współpracy z mieszkańcami, teraz każde złożenie nowej deklaracji będzie obligowało. 
Jeżeli jakby lokalizacja, miejsce gromadzenia odpadów nie jest tożsame z adresem 
zamieszkania, wówczas taki obowiązek będzie po stronie właśnie właściciela, czy 
zarządzającego daną nieruchomością. To jest jedna kwestia, nie wnosimy tutaj nic 
nowego w tych zakresach, tylko tyle, że to będzie już obligatoryjne.  
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Drugą kwestią, którą zmieniamy, a tak naprawdę dostosowujemy do realiów, które 
mamy już na terenie miasta, czyli mówimy o coraz częściej pojawiających się 
pojemnikach półpodziemnych tzw. Molokach i tutaj po prostu w regulaminie 
określamy jakie warunki muszą zostać stworzone do tego, żebyśmy mogli skutecznie 
świadczyć usługę odbioru odpadów komunalnych.  
 
Kolejną kwestią jest, że uszczegółowiamy kwestie co rozumiemy pod pojęciem 
kompostownik. Mieliśmy wcześniej zapis, że powinien być on zakryty, natomiast 
wiemy, że jest to generalnie niedobra praktyka, czyli zostawiamy kwestię otwartości 
kompostowników.  
 
Nowością. Jedną z rzeczy, które wprowadzamy, jest to wynik ostatniego wyroku 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który określił, że przy decyzjach w 
momencie, kiedy określamy opłaty podwyższone, czyli w momencie stwierdzenia 
braku selektywnej zbiórki zarzucił, że nie zostało u nas określone co rozumiemy pod 
pojęciem incydentalności, czyli w którym momencie możemy stwierdzić o braku 
selektywnej zbiórki doszło. I tutaj wprost wpisujemy praktykę, którą stosujemy a nie 
miała ona umocowania. Czyli mówimy o momencie takim, że nawet jeżeli 
stwierdzimy, że w pojemniku zostały odpady źle posortowane i jest np. jeden odpad, 
który po prostu luźno gdzieś tam leży w pojemniku, to praktyka jest taka, że firmy 
wywozowe, ładowacze po prostu przerzucają te odpady, żeby takiej opłaty nie 
naliczyć. To jest jedna kwestia, która uszczegółowiamy. A drugą kwestią, że jeżeli takie 
stwierdzenie braku selektywnej zbiórki nie zdarzy się częściej niż raz na sześć 
miesięcy, wówczas po prostu nie wszczynamy postępowania naliczenia takiej opłaty. 
I to jest wszystko, jeżeli chodzi o ten druk.  
Dziękuję.   
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jakieś pytania, czy jakieś kwestie wymagają 
uszczegółowienia przez panią dyrektor? Radny Jaroszewicz bardzo proszę. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Chodzi mi, że z pewnego doświadczenia, z tym się zetknąłem, a chodzi o pojemniki 
podziemne, które są stosowane. Nie wiem czy powszechnie w Gdańsku, ale w 
każdym razie na przykładzie tego jakie znajdują się przy ul. Strzeleckiej, to ja źle 
wróżę, chociaż wolałbym, żeby one były stosowane szerzej, ponieważ nie wiem, czy 
są określone jakieś wartości pojemności tych zbiorników i te kominy wrzutowe, bo 
gdy się Państwo przejadą kiedyś na ul. Strzelecką i zobaczą, jak wygląda ta sytuacja, 
to okazuje się, że i tak gro odpadów jest poza pojemnikiem, nie mieszczą się i trzeba 
dodatkowe pojemniki stawiać. Nie wiem, czy macie jakiś pomysł na to, bo uważam, 
że to jest bardzo dobre rozwiązanie. Poza Polską widziałem takie rozwiązania, ale to 
całe kontenery się woziło i było znakomite rozwiązanie, ale nie wiem, czy macie jakiś 
program z tym związany, tak na marginesie właśnie tej uchwały, gdzie wspomniała 
Pani o tych pojemnikach podziemnych.  
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Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Biorąc pod uwagę, że miejsce gromadzenia odpadów, a tym samym lokalizowanie i 
wybór pojemników do selektywnej zbiórki leży po stronie właściciela nieruchomości, 
my jako miasto dostarczamy pojemniki po prostu. W momencie, kiedy właściciel, 
zarządca nie zdecyduje się na jakikolwiek inne rozwiązanie, czyli właśnie typu Moloki, 
czyli te pojemniki podziemne bądź półpodziemne, my tą uchwała regulujemy 
wyłącznie kwestie, które umożliwiają opróżnienie takich pojemników. Czyli mówimy 
o tym, że teren ma być utwardzony, czyli sprzęt specjalistyczny ma mieć możliwość 
dojechania do takiego miejsca oraz musi być wolna przestrzeń nad takimi 
pojemnikami, czyli, żeby nie zostały one  niczym, jakby ten HDS, który wyciąga te 
pojemniki, żeby nie został niczym ograniczony, żeby można było po prostu tę usługę 
świadczyć, ponieważ mamy coraz częściej do czynienia z jakby pomysłami 
deweloperów w tym zakresie, gdzie jest jakiś pomysł projektanta, on nie jest 
konsultowany z nami w żaden sposób. Budynek zostaje przekazany do obsługi, do 
użytkowania, wjeżdżamy po raz pierwszy i   pojawia się problem, więc tutaj tak 
naprawdę mówimy w tym aspekcie. Miejsce gromadzenia odpadów zależy od 
właściciela nieruchomości. My dostarczamy wyłącznie pojemniki i musimy zapewnić 
odbiór odpadów, więc tutaj jakby tą uchwałą regulujemy, albo inaczej, dajemy 
pewność firmie wywozowej, że będzie miała w ogóle możliwość obsłużenia takich 
pojemników. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
To znaczy ta uchwała dotyczy tylko firmy, jak gdyby porządkuje sprawy firmy 
wywozowej a nie tych, którzy budują np. Moloki. One nie zobowiązują np. tych, którzy 
budują, bo ja nawet przyznam się, nie wiem kto zbudował ten Molok na Strzeleckiej, 
bo on zupełnie nie sprawdza się w praktyce i nie wiem, czy jest sens w ogóle 
budowania czegoś takiego, skoro to nie jest konsultowane z firmą wywozową, czy z 
miastem? 
 

Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
No właśnie. Dlatego, żeby się zabezpieczyć na takie kwiatki, które my po prostu 
zastajemy i stajemy przed faktem dokonanym w momencie po prostu przyjęcia 
pewnej nieruchomości do obsługi i nagle się okazuje, że teren parkingowy jest na tyle 
obszerny, że nie można w ogóle takim sprzętem specjalistycznym dojechać, zawrócić, 
obrócić itd., więc tutaj chodzi o te aspekty. My jako miasto nie budujemy takich 
miejsc, dlatego tu mówię, to najczęściej mamy do czynienia na takich obszarach, 
osiedlach zamkniętych, gdzie po prostu właściciel nieruchomości sam decyduje o 
sposobie gromadzenia odpadów. Mało tego. Musimy pamiętać o tym, że segregacja 
w miejscu gromadzenia odpadów nie ogranicza się tylko do tych pięciu frakcji, czyli 
mówimy o segregacji, mówimy o całej grupie innych odpadów, w tym gabarytowych 
itd., które i tak muszą mieć gdzieś miejsca swoje do tego, żeby firma wywozowa 
mogła odebrać, czyli mieszkańcy na dzień przed odbiorem mogliby je zostawić, więc 
tego typu miejsca nie rozwiązują kompleksowo kwestii gromadzenia odpadów, które 
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mogą się przy takim MGO znaleźć. My jako miasto nie mamy planu rozbudowy czy 
budowy takich nowych miejsc gromadzenia odpadów w takim systemie.  
 

Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jeszcze jakieś pytania do pani dyrektor w 
zakresie tego punktu? Nie widzę. Faktycznie technika się zmienia, też pewne 
rozwiązania architektoniczne się zmieniają. Troszeczkę optymalizuje się to 
wykorzystanie przestrzeni, ale rozwiązania prawne muszą być jednoznaczne w tym 
zakresie.  Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Miasta zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie miasta Gdańska – Druk nr 1172.  
 

Głosowanie: 
Nazwisko i imię Głosowanie 

„Za” 
Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

Golędzinowska Anna Za X X 
Jaroszewicz Waldemar Za X X 
Błaszczyk Kamila Za X X 
Czerniewska Katarzyna Za X X 
Skarbek Mateusz  Za X X 
Majewski Przemysław Za X X 
Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Olgę Goitowską 
– Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w Druku Nr 
1172 - bez poprawek. Opinia Nr 39-1/140/2/2022 
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PUNKT – 3. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi – Druk nr 1173. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 27 
stycznia 2021 r. – sprawa BRMG.0006.18.2022. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do opiniowania druku Nr 1173. 
 
Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku Nr 1173 powiedziała 
m.in., że skoro przenosimy kwestie związane ze zgłaszaniem GOK, więc tutaj siłą 
rzeczy muszą być wykreślone. Kolejną kwestią, którą wprowadzamy, to też wynika 
jakby z naszego doświadczenia, prac w terenie i zmiana właśnie w terenie. Tutaj 
wydzielamy z grupy zabudowy w mieście, która się znajduje na terenie Śródmieścia i 
tutaj chcemy dać możliwość odbioru częstszego surowców, z uwagi na charakter oraz 
miejsce jakim dysponujemy w samych miejscach gromadzenia odpadów. Praktyka 
też nam wskazuje, że tutaj dla tego terenu warto by było abyśmy dopuścili możliwość 
częstszego odbioru odpadów, co też będzie poprawiało sytuację nie tylko 
wizerunkową, ale i jakość selektywnej zbiórki w tym obszarze, bo tam jest duży 
problem w tym zakresie. Wracając znowu do pojemników półpodziemnych tutaj też 
dookreślamy jakim sprzętem specjalistycznym tego typu miejsca będą obsługiwane. 
Tym samym zmieniamy, może nie zmieniamy, ale uszczegółowiamy w jakim 
momencie dochodzi do stwierdzenia braku selektywnej zbiórki i jak te miejsca są w 
związku z tym obsługiwane, czyli dla miejsc, gdzie funkcjonują pojemniki zwykłe i 
kontenery. W przypadku stwierdzenia braku selektywnej zbiórki następny odbiór 
będzie się odbywał przy następnym harmonogramowym terminie dla odpadów 
resztkowych, natomiast dla właśnie pojemników półpodziemnych oraz praso-
kontenerów ten odbiór jako zmieszany odbywa się w dzień stwierdzenia braku 
selektywnej zbiórki. Z uwagi na charakter tych pojemników, żeby stwierdzić brak 
selektywnej zbiórki trzeba je najpierw opróżnić, więc już firma staje przed faktem 
dokonanym i już nie ma co z tym zrobić, więc musi tak do tego podejść.  
 
I ostatnia rzecz, którą wykreślamy, to też wynika z nowelizacji ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku. Tam się znalazł zapis, że obowiązkiem gminy jest 
zagospodarowanie odpadu zgodnie z hierarchią postępowania z odpadami. My taki 
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zapis mieliśmy w tej uchwale, stąd, żeby nie powielać zapisów ustawowych trzeba go 
wykreślić. To jest wszystko, jeśli chodzi o ten projekt uchwały. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jakieś pytania do pani dyrektor? Nie ma, 
przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – Druk nr 1173. 
 

Głosowanie: 
Nazwisko i imię Głosowanie 

„Za” 
Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

Golędzinowska Anna Za X X 
Jaroszewicz Waldemar Za X X 
Błaszczyk Kamila Za X X 
Czerniewska Katarzyna Za X X 
Skarbek Mateusz  Za X X 
Majewski Przemysław Za X X 
Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Olgę 
Goitowską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w 
Druku Nr 1173 - bez poprawek. Opinia Nr 39-1/141/3/2022 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Bardzo dziękuję pani dyrektor. 
 
Pani Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dziękuję.  
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PUNKT – 4. 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 
Przedstawia: Anna Golędzinowska - Przewodnicząca Komisji 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Przechodzimy do punktów obrad przewidzianych w terminie regulaminowym, tj. 
najpierw sprawozdanie z działalności za rok ubiegły. To sprawozdanie zostało 
Państwu dzisiaj rano udostępnione. Bardzo dziękuję pani Elżbiecie za przede 
wszystkim opracowanie tego materiału. Bardzo państwu dziękuję za 100% 
frekwencję. Czy państwo mają jakieś pytania, czy wszystko jest jasne? Radny 
Waldemar Jaroszewicz, proszę. 
 

Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Może niepytanie, tylko podziękowanie rzeczywiście za dobrze przygotowane 
sprawozdanie, bo ono jest bardzo czytelne, bardzo szerokie. Myślę, że to jedynie Pani 
Przewodnicząca tak dokładne składane sprawozdanie, bo dotychczas tak 
precyzyjnych sprawozdań nie widziałem, może nie wszystkie przeglądałem, ale 
dziękuję za to sprawozdanie i uważam, że ono w pełni pokazuje naszą pracę. Dziękuję 
serdecznie pani przewodnicząca, jestem oczywiście za przyjęciem. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Zaraz będziemy głosować, ale zdradzę sekret, to jest solidny warsztat naszej 
sekretarz pani Elżbiety przede wszystkim, tutaj Jej się należą podziękowania. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Dziękuję pani sekretarz. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Również dziękuję. Wracając do sedna sprawy, nie ma uwag ze strony państwa 
radnych, przechodzimy do przyjęcia sprawozdania przez Komisję. 
 

Ustalenia Komisji 
 

Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 
 
Głosowanie: 

Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

Golędzinowska Anna Za X X 
Jaroszewicz Waldemar Za X X 
Błaszczyk Kamila Za X X 
Czerniewska Katarzyna Za X X 
Skarbek Mateusz  Za X X 
Majewski Przemysław Za X X 
Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 
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Sprawozdanie zostało przyjęte 7 głosami za - jednogłośnie. Egzemplarz sprawozdania 
zostanie przekazany Radzie Miasta Gdańska. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 do 
protokołu.  
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję bardzo.  

 
PUNKT – 5. 

Przyjęcie planu pracy Komisji na 2022 rok. 
Przedstawia: Anna Golędzinowska - Przewodnicząca Komisji 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Szanowni państwo. 
Zgodnie z wymogami regulaminowymi przechodzimy do planu pracy Komisji na 
bieżący 2022 rok. Starałam się ująć w propozycjach, po pierwsze czy wszyscy państwo 
mieli możliwość otworzyć ten tekst dystrybuowany przez panią Elżbietę dzisiaj? 
 
Może na wszelki wypadek omówię ten plan pracy. W kolejnym miesiącu, tutaj 
zwracam uwagę na tom, że nie jest pewne i jeszcze w którym terminie sesja lutowa 
się odbędzie ze względu na ferie i czy tam nie będzie jakiegoś dublowania sesji, ale 
co do zasady, rozmawiałam z Miejskim Konserwatorem Zabytków, żebyśmy omówili 
kwestie dotacji na zabytki zanim jeszcze dostaniemy wniosek formalny. Tutaj 
wprawdzie pan konserwator w tym momencie powiedział wprost, że sytuacja 
pandemiczna troszeczkę komplikuje prace Jego biura, ale, że takim 
prawdopodobnym terminem, żeby omówić te kwestie, zaprosić projektodawców jest 
właśnie ten przełom lutego-marca. 
 
Dalej chciałabym, żebyśmy omówili takie trzy projekty dotyczące dostępności 
przestrzeni publicznej w gruncie rzeczy. Mówię oczywiście poza punktami co do 
których jesteśmy zobowiązani regulaminem i terminarzem pracy Rady Miasta, więc 
to są, z jednej strony gdańskie przestrzenie lokalne, z drugiej strony gdańska polityka 
wodna oraz opracowanie będące pokłosiem studium miasta w zakresie dostępności 
zieleni publicznej w mieście, w jego poszczególnych dzielnicach, więc jeżeli państwo 
mają wrażenie, że tutaj pewne pomysły dotyczące tego co też jest w zakresie zieleni 
planowane na marzec i na maj się dubluje, nie dubluje się. W maju chodzi o niejako 
sprawozdanie dyrektora Szymańskiego i jego zespołu w zakresie standardów 
utrzymania zieleni. Myśmy mieli kilka miesięcy temu wprowadzenie do tej tematyki, 
natomiast   w marcu chciałabym, żebyśmy porozmawiali o efektach uchwały przyjętej 
przez radnych miasta w sierpniu 2021 roku dotyczącej utrzymania zieleni, 
szczególnie w kontekście drzew i krzewów. 
 
Również w naszym planie pracy dalej uwzględniłam miejski plan adaptacji do zmian 
klimatu, to jest propozycja na sierpień. Późni9ej też kwestia, która pojawiała się w 
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dyskusjach, tj. usprawnienie komunikacji miejskiej. Dalej jest również kwestia planu 
zrównoważonej mobilności miejskiej, która zamknęlibyśmy rok. Park kulturowy 
Śródmieścia. Tutaj dopisałam nie wpisując konkretnych dat, ponieważ rozmawiałam 
z panią menadżer Śródmieścia, że prawdopodobnie pojawi się z tym zagadnieniem, 
nawet kilkukrotnie w ciągu najbliższego roku. Najpierw podsumowując 
przeprowadzone konsultacje społeczne a później proponując, jeżeli te konsultacje 
uda się sprawnie przekuć we wnioski przychodząc do nas z uchwała dotyczącą parku 
kulturowego. Tutaj przyznam, że sama w tym momencie zorientowałam się, że nie 
wprowadziłam jednego dość istotnego zagadnienia. i proponuję, żeby je wprowadzić 
na tej samej zasadzie jak park kulturowy, czyli jako taki temat, którym się zajmiemy, 
natomiast nie przypisując do konkretnych miesięcy, biorąc pod uwagę też to, że 
prawdopodobnie pojawi się więcej niż jeden raz, tzn. to o czym wspominała pani 
dyrektor Pielak, a więc postęp gminnego programu rewitalizacji. Jak państwo 
pamiętają, że najbliższy rok, ten rok, w który już wkroczyliśmy ma być rokiem 
ewaluacji, ale też ma być rokiem pewnej aktualizacji i wniosków na nową 
perspektywę finansową. Tak, że miałabym prośbę do pani sekretarz, żeby jeszcze 
dopisać taki punkt 2, jako te ponadto tematy dotyczące wdrażania gminnego 
programu rewitalizacji. 
 
I teraz pytanie. Czy państwo radni jeszcze mają jakieś wnioski do naszego planu 
pracy, czy możemy go głosować w tym kształcie? 
 
Jeżeli nie widzę państwa głosów, to przyjmuję, że udało mi się odczytać państwa 
intencje w sposób właściwy i uwzględnić je w planie pracy i w tym momencie 
przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia Komisji: 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie przyjęcie planu pracy Komisji na 2022 rok. 
 
Głosowanie: 

Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

Golędzinowska Anna Za X X 
Jaroszewicz Waldemar Za X X 
Błaszczyk Kamila Za X X 
Czerniewska Katarzyna Za X X 
Skarbek Mateusz  Za X X 
Majewski Przemysław Za X X 
Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Plan pracy Komisji na 2022 rok został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. Egzemplarz 
planu zostanie przekazany Radzie Miasta Gdańska i Pani Prezydent. Plan pracy Komisji 
na 2022 rok stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  
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PUNKT – 6. 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Bardzo dziękuję. W tym momencie przechodzimy do ostatniego punktu obrad, a więc 
sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. W zakresie korespondencji to są tak 
naprawdę materiały, poza tym jeszcze przesłanym w ubiegłym roku materiałem 
dotyczącym w ogóle zasad przyjmowania pomników przyrody i konsekwencji 
prawnych, które to na moją prośbę przygotował Wydział Środowiska. Tak naprawdę 
wszystkie druki były kierowane do naszej wiadomości, nie do ustosunkowania się. 
Pani sekretarz na bieżąco państwu przekazywała te druki, natomiast ja nie ukrywam, 
że w związku z jednym z pism, które dostaliśmy do wiadomości też, po 
przeprowadzeniu kilku rozmów z osobami zajmującymi się i ochroną przyrody, ale 
też infrastrukturą turystyczną. Mam na myśli tutaj taki wniosek skierowany 
ostatecznie do prezydenta miasta dotyczący dostępności lasów Trójmiejskiego Parku 
Krajobrazowego dla sportu, takiej specyficznej formy rekreacji rowerowej jaką są 
Single Track. 
 
I tutaj podzielam pewną refleksję, że troszeczkę szkoda, że nie została 
przeprowadzona dyskusja dotycząca w ogóle potencjału na przestrzeni metropolii 
dla takich sportów powiedziałabym bardziej specjalistycznych. Zdecydowanie taki 
wielki zespół miejski, w którym mieszkamy, jak porównamy się na świecie, tam 
powinny być i przestrzenie do takiej codziennej rekreacji mieszkańców, ale też do 
rekreacji bardziej specjalistycznej. I wydaje mi się, że tutaj topografia, nie tylko 
Gdańska, ale też obszarów otaczających Gdańsk stwarza spory potencjał, też biorąc 
pod uwagę jak się będzie rozwijał układ komunikacyjny, to też zabezpieczenie 
przestrzeni dla takiej rekreacji w przyszłości. Stąd mówię, no na bazie pewnego 
sporu, który się już toczy, żeby być może w przyszłości wyprzedzić taka sytuację. 
Zaproponowałam wniosek do Prezydenta Miasta Gdańska, jesteśmy członkiem 
Stowarzyszenia Obszar Metropolitalny Gdańsk- Gdynia-Sopot, natomiast tutaj no 
jakby zgodnie z zasadami funkcjonowania przedstawicielami bezpośrednio 
reprezentującymi miasto są władze wykonawcze. Stąd propozycja, żebyśmy jako 
Komisja skierowali wniosek do Prezydenta Miasta, żeby właśnie takich przestrzeni 
optymalnych dla tego typu form rekreacji poszukać wspólnie z naszymi sąsiadami. I 
chciałabym ten wniosek poddać pod głosowanie. Proszę radny Skarbek. 
 
Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji  
Chciałem podziękować pani przewodniczącej za tą inicjatywę, bo to bardzo dobry 
kierunek. Taka przestrzeń jest potrzebna, to jest jedna z odmian kolarstwa MTB, to 
nie jest wcale taka nisza jak by mogło się wydawać. Warto, aby Gdańsk właśnie ze 
względu na tą przytaczaną topografię się tym zajął, a właściwie właśnie może Obszar 
Metropolitalny i to jest bardzo słuszny kierunek i bardzo pani dziękuję. Warto, żeby 
się tym tematem zająć. Jestem jak najbardziej za.  
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Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję panu radnemu za głos. Niemniej musimy to formalnie przegłosować, jeśli 
nie ma innych głosów w dyskusji, to przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Wniosek Komisji 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Poddała pod głosowanie wniosek, który zostanie skierowany do Prezydent Miasta 
Gdańska o następującej treści:  
 
Mając na uwadze cele dotyczące ochrony przyrody oraz potrzeby w zakresie aktywnej 
rekreacji Komisja Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska wnioskuje podjęcie 
współpracy w ramach Stowarzyszenia Obszar Metropolitalny Gdańsk-Gdynia-Sopot w celu 
znalezienia optymalnych lokalizacji dla aktywności typu Single Track. 
 
Głosowanie ww. wniosku: 

Nazwisko i imię Głosowanie 
„Za” 

Głosowanie 
„Przeciw” 

Głosowanie 
„Wstrzymał/a się” 

Golędzinowska Anna Za X X 
Jaroszewicz Waldemar Za X X 
Błaszczyk Kamila Za X X 
Czerniewska Katarzyna Za X X 
Skarbek Mateusz  Za X X 
Majewski Przemysław Za X X 
Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Wniosek Nr 39-1/14/1/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuje bardzo. Czy są jeszcze z państwa radnych strony jakieś sprawy w zakresie 
wolnych wniosków? Proszę pan radny Jaroszewicz. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Jeśli można, tylko dopowiedziałbym. Radny Skarbek już poruszył sprawę tych torów 
przełajowych MTB, ale myślę, że coraz bardziej rozwijają się jazdy kładami i wydaje 
mi się, że warto gdzieś wyznaczyć jakiś teren, bo bardzo często słyszy się o 
rozjeżdżaniu kładami parków, czy też lasów i to wydaje mi się, że warto by gdzieś na 
to zerknąć organizacyjnie, praktycznie, czy też inwestycyjnie.  
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję. Widzę, że radny Skarbek jeszcze się zgłasza do głosu, proszę bardzo. 
 
Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji  
Doceniam inicjatywę pana radnego, ale nie łączyłbym totalnie rekreacji na rowerze, 
która jest co do zasady, Single Track może nie są dobrym przykładem, bo to jest trochę 
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inwazji w przyrodę, natomiast kłady osobiście radykalnie ograniczyłbym jakąkolwiek 
możliwość wjeżdżania pojazdów spalinowych, w szczególności kładów, które generują 
ogromne ilości hałasu do Trójmiejskiego Parku. Raczej bym tą dyskusję sprowadził jak nie 
dopuści, aby jakiekolwiek kłady do lasów oliwskich czy Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego 
miały dostęp. Zaznaczam, że owszem to jest pewien problem do rozwiązania, ale nie w 
ramach dyskusji o Trójmiejskim Parku Krajobrazowym, tylko raczej, żeby wykluczyć 
możliwość poruszania się tych pojazdów w tym miejscu. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Chciałam zaznaczyć tylko, żeby właśnie tak zorganizować teren, żeby nie dopuszczać do 
parków … 
 
Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji  
To pełna zgoda 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Zorganizować to poza parkiem, ale żeby był.  
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dziękuję. Przyznam, że bardzo często ta aktywność odbywa się w sposób nielegalny 
na przestrzeni miasta, też dostaję głosy od mieszkańców. Myślę, że trochę szkoda, że 
pan radny nie zgłosił tego w momencie głosowania wniosku. Natomiast mam taką 
propozycję, bo tutaj w przypadku tego sportu rowerowego miałam okazje troszeczkę, 
podkreślam porozmawiać ze specjalistami w tej dziedzinie. Natomiast może 
zaczęlibyśmy od tego, że przy okazji jakiegoś najbliższego spotkania z 
przedstawicielami Straży Miejskiej, z przedstawicielami jakby służb odpowiedzialnych 
za motoryzację szeroko pojętą w Gdańsku zadalibyśmy takie pytania, takie, jakie są 
warunki brzegowe, bo to co wiem od Straży Miejskiej, to że bardzo często, również ze 
względów akustycznych ten sport na przestrzeni miasta, nie  mam tutaj na myśli tylko 
i wyłącznie terenów miejskich, ale również różnego rodzaju tereny 
niezagospodarowane, które są między osiedlami jest uprawiany w sposób 
nielegalny.   
  
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Właśnie mi chodzi o to, żeby zrobić to w sposób legalny na terenie, który nie 
zakłócałby ani mieszkańcom życia, ani w ogóle pewnego klimatu i atmosfery miasta, 
bo wydaje mi się, że też ten temat powinien być jakoś podjęty, bo to wówczas pewnie 
spowodowałoby dobre rezultaty i dobre wyniki w ocenie pewnego dobrego 
funkcjonowania miasta, że zauważamy i znajdujemy miejsce dla tego typu, nazwijmy 
to sportu, bo to w zasadzie rozwija się w tym kierunku. Przepraszam, że nie podjąłem 
tego tematu przy okazji tego wniosku, ale ponieważ wniosek dotyczył czego innego, 
ale myślę, że warto by ten temat gdzieś podjąć, nawet niezależnie przy którymś tam 
punkcie w programie roku.  
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Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Dobrze. Panie radny szkoda, że to wcześniej nie zostało zgłoszone do planu, ale w 
takim razie umówmy się, że poza oficjalnym planem pracy, tak jak powiedziałam w 
momencie, w którym będziemy mieli, czy Gdański Zarząd Dróg i Zieleni, czy Straż 
Miejską, bo to przede wszystkim jest temat monitorowany przez SM, zapytamy się 
jakby, przede wszystkim, czy są przestrzenie, gdzie ten sport może być prowadzony 
w sposób legalny na terenie miasta, a później też tutaj liczę na pana aktywność w 
formułowaniu wniosków, czy jakichś rekomendacji, co ewentualnie moglibyśmy jako 
Komisja zrobić.  
 
Przyznam, że też tutaj mam pewne wątpliwości, czy to w przestrzeni miasta w ogóle 
powinno się zmieścić? Czym innym są sporty, które faktycznie powodują aktywność 
fizyczną, trochę bardziej problematycznym w tym zakresie są sporty spalinowe, 
chociaż z drugiej strony w Komisji Zagospodarowania Przestrzennego podjęliśmy 
jakiś czas temu uchwałę o rozpoczęciu planu dla dzielnicy Orunia-Św. Wojciech-Lipce, 
który z jednej strony przewidywał szkółkę miejską dla drzew jako element buforujący, 
a z drugiej strony przewidywał tor wyścigowy, więc być może to jest przestrzeń w 
której dałoby się w sposób bezpieczny  nieinwazyjny taką funkcję zmieścić, a panie 
radny w momencie, w którym będziemy wracać do procedowania tego planu na 
pewno na Komisji Zagospodarowania Przestrzennego zobowiązuje się zadać to 
pytanie. Ale tak na gorąco przyszło mi do głowy, że może to jest kierunek, w którym 
powinniśmy podążać, jeżeli chodzi o znalezienie optymalnego miejsca dla sportów 
motorowych, w tym kładów.   
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
Tak, m.in., przepraszam, że zajmuję trochę więcej czasu. Była sprawa toru 
motokrosowego przecież, to się wałkuje chyba dziesiątki lat …  
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
… i ja właśnie mówię, że ten tor motokrosowy teraz planistycznie się w cudzysłowie 
wałkuje. 
 
Wiceprzewodniczący Waldemar Jaroszewicz 
… no właśnie. Dlatego mówię, żeby przy okazji wykorzystać kład, żeby dostosować w 
tym terenie również taką możliwość, ale to mam nadzieję, że rzeczywiście dojdzie w 
którymś momencie do rozmowy w ramach Komisji, to wrzucimy ten temat.  
Dziękuję i przepraszam, że zajmuję tyle czasu. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Panie radny odnotowane i na pewno zapytamy się jak to w optymalny sposób 
zorganizować, bo też nie chciałabym, żeby taki wydźwięk był, że Komisja 
Zrównoważonego Rozwoju aktywnie promuje sporty motorowe, bo troszeczkę do 
końca by to nie licowało z nazwą naszej Komisji … 
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Radny Mateusz Skarbek - członek Komisji  
Absolutnie nie pani przewodnicząca, właśnie o to chodzi, absolutnie taki wydźwięk 
byłby niezgodny, przynajmniej z częścią zdania radnych. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Natomiast zgadzam się tutaj z takim tokiem rozumowania, że skoro to zjawisko 
występuje, to powinniśmy się więcej dowiedzieć, przede wszystkim o ramach 
formalnych jego funkcjonowania, a tam, gdzie te ramy formalne są zgodne z prawem, 
to nad takim ukierunkowaniem tego sportu, żeby był on jak najmniej konfliktogenny.   
To tyle myślę w kwestii motokrosu na dziś. 
Czy są jeszcze jakieś sprawy z państwa radnych strony? Proszę pan radny Skarbek. 
 
Radny Mateusz Skarbek - członek Komisji  
Jeśli już mówimy o kontekście Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego i lasów 
chciałbym podnieść jedną rzecz, którą w ostatnim czasie zobaczyłem i warto 
odnotować na tej Komisji. Zauważyłem, iż w lasach oliwskich popularne ścieżki 
spacerowe i biegowe, aktualnie są zdewastowane. Nie chcę insynuować kto zrobił te 
szkody, natomiast jest to być może w jakiś sposób powiązane z poruszaniem się 
jakiegoś ciężkiego sprzętu. Nie wiem jakiego, w jakich okolicznościach, ale znacznie 
uziemiają one rekreację w tym miejscu. Wielokrotnie poruszaliśmy temat 
trójmiejskiego parku i lasów oliwskich. Po prostu chciałem, żeby to zostało 
odnotowane, że takie rzeczy mają miejsce, pomimo wielu rozmów, dyskusji, obietnic 
itd. itd. Nie wiem kto to zrobił, nie wiem w jakich okolicznościach się to wydarzyło, 
natomiast są koleiny, dziury, wyrwy. Nie jest to zjawisko na pewno pożądane i w tym 
gronie należy to odnotować. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Zdecydowanie nie. Tak, że bardzo dziękuję za głos. Rozumiem, że tutaj pan radny nie 
wnioskuje, żeby wnieść sprawę na Komisję, tylko jako pewien wątek do dyskusji 
między członkami. 
 
Radny Mateusz Skarbek - członek Komisji  
Do dyskusji w przyszłości i do uwagi państwa radnych, gdy będą swoją rekreację 
uskuteczniać. 
 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Bardzo dziękuję.  
Nie ma innych wniosków, porządek obrad został wyczerpany, bardzo państwu 
dziękuję, jeszcze sprawdzę obecność państwa radnych na zakończenie posiedzenia. 
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Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Zakończenie obrad   
1. Golędzinowska Anna Przewodnicząca Obecna 
2. Jaroszewicz Waldemar Wiceprzewodniczący Obecny 
3. Błaszczyk Kamila Członek Komisji Obecna 
4. Czerniewska Katarzyna Członek Komisji Obecna 
5. Majewski Przemysław  Członek Komisji Obecny 
6. Skarbek Mateusz Członek Komisji Obecny 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

 
Przewodnicząca Anna Golędzinowska 
Na tym zamykam dzisiejsze posiedzenie i pewnie jeszcze wirtualnie się zobaczymy 
podczas sesji  
 
Na tym zostało zakończone 39 posiedzenie Komisji – godz. 17:00. 
 
 

Przewodnicząca 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 

 
/-/ Anna Golędzinowska 

 
Protokół sporządziła: 
 
/-/ Elżbieta Wajs-Deyck 


